



Institute for Research and Action
on Fraud and Plagiarism in Academia

Purpose of the Institute

- To create a forum for international, interdisciplinary scientific discussion on fraud and plagiarism.
- To assist individuals and institutions affected by academic fraud or plagiarism.
- To conduct theoretical and applied research in those specific fields.
- To formulate and disseminate a methodological protocol with respect to fraud and plagiarism.
- To issue individual and/or collective certifications on Ethics and Research Integrity
- To promote training and provide information on fraud and plagiarism.
- To organize specialized and/or interdisciplinary seminars, conferences and workshops.
- To manage and develop a reference portal for academic institutions.
- To publish and distribute articles, books, web-based content, and the Academic Integrity Newsletter.
- To set up a means of distributing educational films, research skills training software, and online lectures.

The Institute was established as an association status June 18, 2016 in Geneva, Switzerland. The Institute is independent and has no political or religious affiliations.

Organisation

President

Michelle Bergadaà, University of Geneva, Switzerland

Executive Committee

Michelle Bergadaà, professor, Geneva School of Economics and Management, University of Geneva, Switzerland.

Pierre-Jean Benghozi, Director of certification, professor, Ecole polytechnique, Paris, France, University of Geneva, Switzerland.

Pierre Hoffmeyer, Secretary General, emeritus professor, former Chair of the Department of Surgery, University of Geneva, Switzerland.

Jean-Baptiste Soufron, lawyer, former secretary general of the National Digital Council (CNNum), Paris, France.

Scientific Council

Jacques Hallak, "International Organizations" advisor, Paris, France.

Martine Peters, "Bachelor & Master degrees" advisor, professor, UQO, Canada.

Marian Popescu, "Doctoral Programs" advisor, professor, University of Bucharest, Romania.

Hervé Maisonneuve, "Publishers" advisor, Consultant in scientific writing, Former associate Professor of public health, Paris, France.

International representatives

Philippe-Edwin Belanger, representative in Canada, Director of INRS, Canada

Paulo Peixoto, representative in Portugal, professor Centro de Estudos Sociais (CES/FEUC), Universidade de Coimbra, Portugal.

Marian Popescu, representative in Romania, professor, University of Bucharest, Romania.

Country correspondents

Mérim Jaïdane, correspondent for "Tunisia", professor, National School of Engineering of Tunis, University of Tunis El Manar, Tunisia. **Laure Ognis**, correspondent for "Switzerland", University of Geneva. **Sonia Morin**, correspondent for "Canada", University of Sherbrooke, Canada. **Dagoberto Paramo Morales**, correspondent for "Colombia", professor, Universidad del Norte, Baranquilla, Colombia.

Collaborators of the Institute

Rim Bitar, events administration, University of Geneva.

Dr. Dejan Munjin, development and expertise in technological tools.

Yelena Saltini, assessment and expertise, responsable-academia.org

Membership

Any individual or institution interested in working towards the Institution's objectives and adhering to its values may become a member. Membership status is conferred after approval by the Board and after the annual membership fee has been paid.

Members have the opportunity to receive personalized advice in cases of plagiarism or scientific fraud. They may also attend the annual conferences at the member price, attend debates held within the Institute, and benefit from the experiences shared by other members. They have the right to vote at the annual general meetings.

Members contribute to the development and entrenchment of good practices with respect to academic integrity in their immediate environment. They promote the introduction of organizational frameworks for the exposure and handling of cases of academic fraud and plagiarism. They provide the Institute with information useful to its research and activities.

Individual Members

Annual fee: 100 EUR/yr (or 110 CHF/yr)

Reduced fee for doctoral students: 80 EUR/yr (or 90 CHF/yr)

Institutional Members

• Laboratories or departments

Annual fee: 500 EUR/yr (or 550 CHF/yr)

Offer for 4 individual memberships + free mediations.

• Institutions (Universities, Grandes Ecoles, funding and national research centres, etc.)

Annual fee: 900 EUR/yr (or 990 CHF/yr)

Offer for up to 15 individual memberships + free mediations.

• Learned bodies, publishers of journals, and software editors

Annual fee: 500 EUR/yr (or 550 CHF/yr)

Donor Members

The donation is annual or in a single amount: 3,000 EUR (or 3,300 CHF) minimum. This gives access to all the above material, as well as the publication of the name and logo (if desired) under the heading: Donor Members.

Contact

Website: <https://responsable-academia.org>

email: michelle.bergadaa@responsable-academia.org

Tel.: + 41 (22) 798 42 04

Address: Institut IRAFPA, Boulevard du Théâtre 3 bis, c/o demole schibler hovagemyan attorneys Sàrl, 1204 - Geneva, Switzerland



Institut de Recherche et d'Action
sur la Fraude et le Plagiat Académique

Le rôle de l'Institut

- Créer un espace de rencontre scientifique international et interdisciplinaire portant sur la fraude et le plagiat
- Aider et accompagner les personnes physiques et morales touchées par la fraude ou le plagiat académique
- Développer des recherches théoriques et appliquées dans ces champs spécifiques
- Développer et diffuser une méthodologie d'expertise en matière de fraude et de plagiat
- Délivrer des certifications individuelles et/ou collectives en matière d'intégrité et de responsabilité.
- Promouvoir la formation et l'information en matière de fraude et de plagiat
- Organiser des rencontres thématiques, conférences ou ateliers spécialisés et/ou multidisciplinaires
- Gérer et développer le portail de référence des milieux académiques
- Publier et diffuser la lettre « Fraude et déontologie », des articles, des livres, des documents Web
- Mettre en place un organe de diffusion pour les films didactiques, les logiciels d'apprentissage documentaire, les conférences en ligne
- Mettre en place une plate-forme collaborative qui accueillera les travaux en vue d'un enrichissement mutuel des connaissances

L'Institut a été créé sous un statut associatif le 18 juin 2016 à Genève.

L'Institut est indépendant et n'a aucune affiliation politique ni religieuse.

V. Décembre, 2018

L'organisation

Présidence

Michelle Bergadaà, Université de Genève, Suisse

Bureau

Michelle Bergadaà, professeur, Faculté d'économie et de management, Université de Genève, Suisse.

Pierre Hoffmeyer, secrétaire général, professeur honoraire, ancien chef du Département de chirurgie, HUG, Genève, Suisse.

Pierre-Jean Benghozi, en charge des certifications, professeur, Ecole polytechnique, Paris, France, Université de Genève, Suisse.

Jean-Baptiste Soufron, conseiller juridique, avocat, ancien secrétaire général du Conseil national du numérique (CNNum), Paris, France.

Conseil scientifique

Jacques Hallak, conseiller "Organismes internationaux", Consultant international, Paris.

Hervé Maisonneuve, conseiller "Editeurs", Consultant rédaction scientifique, ancien Professeur associé santé publique, Paris, France.

Martine Peters, conseillère "Bachelor et Masters", Professeur UQO, Canada.

Marian Popescu, conseiller "Programme doctoraux", professeur, Université de Bucarest, Roumanie.

Représentants internationaux

Philippe-Edwin Belanger, représentant au Canada, Directeur de l'INRS, Canada

Paulo Peixoto, représentant au Portugal, professeur Centro de Estudos Sociais (CES/FEUC), Universidade de Coimbra, Portugal.

Marian Popescu, représentant en Roumanie, professeur, Université de Bucharest, Roumanie.

Country correspondents

Mériem Jaidane, correspondant pour la Tunisie, professeur, Ecole Nationale d'Ingénieurs de Tunis, Université de Tunis El Manar, Tunisie. **Laure Ogniois**, correspondant pour la Suisse, **Sonia Morin**, correspondant pour le Canada, University of Sherbrooke, Canada. **Dagoberto Paramo Morales**, correspondant pour la Colombie, professor, Universidad del Norte, Baranquilla, Colombia.

Collaborateurs de l'Institut

Rim Bitar, gestion des manifestations, Univ. Genève

Dr. Dejan Munjin, développement des outils informatiques

Yelena Saltini, expertises, responsable-academia.org

Etre membre

Peut être membre de l'Institut toute personne, physique ou morale, intéressée à la réalisation des objectifs fixés et adhérant à ses valeurs. On devient membre de l'Institut par cooptation du Bureau et après s'être acquitté de la cotisation annuelle.

Les membres ont accès aux conseils personnalisés en cas de problème de plagiat ou de fraude scientifique, aux conférences annuelles au tarif "membre", aux débats conduits dans l'Institut, à la mise en commun de l'expérience des autres membres. Ils votent lors des assemblées générales annuelles.

Les membres contribuent au développement et à l'enracinement de bonnes pratiques en matière d'intégrité dans leur environnement direct. Ils favorisent l'implantation de dispositifs organisationnels encadrant la révélation et le traitement de fraudes et de plagiat académiques. Ils apportent à l'Institut les informations utiles à ses recherches et à ses actions.

Membres individuels

Cotisation : 100 EUR/an (ou 110 CHF/an)

Tarif spécial doctorants : 80 EUR/an (ou 90 CHF/an)

Membres institutionnels

• Les laboratoires ou départements

Cotisation : 500 EUR/an (ou 550 CHF/an)

Offre 4 adhésions individuelles, réduction sur les certifications de l'IRAFPA + conseil gratuit de médiation.

• Etablissements (universités, grandes écoles, fonds et centres nationaux, etc.)

Cotisation : 900 EUR/an (ou 990 CHF/an)

Offre 15 adhésions individuelles, gratuité ou réduction sur les certifications de l'IRAFPA et conseil gratuit de médiation.

• Associations savantes, éditeurs de revues et de logiciens

Cotisation : 500 EUR/an (ou 550 CHF/an)

Membres bienfaiteurs

La cotisation est annuelle ou en une seule donation. Elle est de 3'000 EUR (ou 3'300 CHF) minimum. Elle donne accès à toutes les prestations ci-dessus et à la publication de son logo.

Nous joindre

Website : <https://responsable-academia.org>

Courriel : michelle.bergadaa@responsable-academia.org

Tel. : + 41 (22) 798 42 04

Adresse : Institut IRAFPA, Boulevard du Théâtre 3 bis, c/o demole schibler hovagemyan attorneys Sàrl, 1204 - Genève, Suisse